
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 12. januar 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 600 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 600:  

”Vil ministeren redegøre for, om der er kendskab til privates opkøb af covid-19-vacci-

nermed henblik på at udbyde vacciner i privat regi (udenom det offentlige vaccina-

tionsprogram og mod betaling), og om en sådan praksis er mulig)?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Statens Serum 

Institut, der oplyser følgende: 

 

”Der er, så vidt SSI er orienteret, ikke opkøbt covid-19 vacciner på det private mar-

ked. Alle covid-19 vacciner, som leveres til og fra SSI er indkøbt under EU Kommissio-

nens aftale og leveres udelukkende til offentlig vaccination. SSI er heller ikke bekendt 

med andre lande i EU, hvor covid-19 vacciner handles på det private marked. 

 

Om en sådan praksis er mulig, afhænger af om producenter med godkendte vacciner 

på et tidspunkt vælger at markedsføre vaccinerne uden om offentlige programmer. 

SSI vurderer ikke umiddelbart, at det er interessant for producenterne. Desuden er 

alle vaccinerne indtil nu kun markedsførte i store multi-dosis pakker, som ikke kan 

sælges gennem apotekerne.” 

 

Jeg kan henholde mig til ovenstående. 
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